
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Grzegorza Wojciechowskiego

oraz senatora Zdzis³awa Pupê
na 70. posiedzeniu Senatu

w dniu 4 lutego 2011 r.

Oœwiadczenie skierowane do ministra finansów Jana Vincenta-Rostowskiego, wiceprezesa Rady Mini-
strów, ministra gospodarki Waldemara Pawlaka oraz do ministra infrastruktury Cezarego Grabarczyka

Szanowni Panowie Ministrowie!
OdpowiedŸ ministra finansów na moje pisemne oœwiadczenie, dotycz¹ce dzia³añ aparatu skarbowe-

go wobec przedsiêbiorców transportowych województwa ³ódzkiego, potwierdzi³a nasze najgorsze podej-
rzenia.

Organy skarbowe z wielk¹ energi¹ dzia³aj¹ przeciw przedsiêbiorcom transportowym, którzy byli nie-
œwiadomymi ofiarami nadu¿yæ pope³nionych przez sprzedawców paliw. Z wielk¹ skrupulatnoœci¹ i pie-
czo³owitoœci¹ egzekwuj¹ wynikaj¹ce z nielegalnych transakcji podatki, zabezpieczaj¹ wielomilionowe
maj¹tki i skazuj¹ na bankructwo setki uczciwych firm transportowych, których w³aœciciele nie byli ofia-
rami oszustw. Jednak w odniesieniu do firm, które dopuœci³y siê oszustw, które swoim postêpowaniem
rozpêta³y wielk¹ aferê fikcyjnego obrotu paliwami i wy³udzenia podatku VAT, wobec tych firm i osób
z nimi zwi¹zanych organy skarbowe odzyska³y kwotê… 150 tysiêcy z³, a ponadto zajê³y ruchomoœci na
kwotê 186 tysiêcy z³ i zajê³y nieruchomoœci na kwotê 232 tysiêcy z³. Odbieramy to jako kpinê ze spra-
wiedliwoœci i klêskê pañstwa prawa, które jest bezwzglêdne wobec ofiar przestêpstw skarbowych i zu-
pe³nie bezradne wobec sprawców.

Panie Marsza³ku! Jest rzecz¹ znan¹, ¿e Polska jest europejsk¹ potêg¹ w transporcie drogowym. Pol-
skie ciê¿arówki spotyka siê na szosach ca³ej Europy. Musimy zapytaæ wprost – i kierujemy to pytanie do
ministra finansów i ministra gospodarki – czy nie jest tak, ¿e rêkami polskich urzêdników skarbowych,
represjonuj¹cych niczemu niewinnych przedsiêbiorców, realizowane jest zadanie wyeliminowania pol-
skich firm transportowych z rynku europejskiego?

Przy tej okazji pragniemy równie¿ skierowaæ zapytanie do ministra infrastruktury: jak wielki jest
udzia³ polskich przedsiêbiorstw transportu drogowego (polskich przewoŸników) w rynku us³ug trans-
portowych Unii Europejskiej i jakie by³y zmiany w tym udziale w ci¹gu ostatnich piêciu lat?

Z powa¿aniem
Grzegorz Wojciechowski
Zdzis³aw Pupa




